YANJIUSHENG RUXUE KAOSHI
Tingli moni Bunlian
研究生入学考试 。 梁根顺

听力模拟训练



研究生入学考试听力模拟训练

LISTENING DRILLS FOR POSTGRADUATE MATRICULANTS

梁 根 顺 编

字 航 出 版 社 西安外语音像教材出版社

图书在版编目(CIP)数据

研究生人学考试听力模拟训练/梁根顺主编.-北京:字航出版社,2001.12

ISBN 7 - 80144 - 402 - 7

I. 研··· Ⅱ. 梁··· Ⅲ. 英语 - 视听教学 - 研究生 - 入学考试 - 试题 Ⅳ. H319.9 - 44

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2001)第 076678 号

出版字形不版社

经销销 新华书店

发行部 北京市阜成路8号 邮编 100830 (010)68371057 (传真) (010)6837105

承 印 北京科技印刷厂

版 次 2001年12月第1版 2001年12月第1次印刷

规格 850×1168 开本 1/32

印 张 6.75 **字数** 178 千字

印数 1~5000 册

书号 ISBN 7-80144-402-7

定价 10.00元

本书如有印装质量问题可与发行部调换

编者的话

教育部决定从 2002 年起,在研究生入学考试中加试英语听力,其目的就是要彻底根除聋哑英语现象。消息传开,有人振奋雀跃,有人叹惋迟疑,有人唏嘘,还有人诧异,犹如平静的水中投入巨石,泛起层层涟漪。振奋雀跃者认为聋哑英语时代将要结束,叹惋迟疑者感觉进入象牙塔的门前又多了一道关隘,唏嘘诧异者则为自己的英语水平担忧。

为了消除各位考生的疑虑,为了给各位考生鼓风扬帆,在西安外语音像教材出版社和宇航出版社的鼓励和支持下,我们根据考试大纲编写了10套训练题及2套模拟试题,供大家考前磨枪而用。

该 10 套训练题及 2 套模拟题共分 5 部分:即 PART A,PART B, PART C,PART D 和 PART E。PART A 为 Information Supply,为填充表格形式,由 1 段独白或对话组成,要求考生在特定的语境中掌握具体的信息,录音放 2 遍,分值为 5%。PART B 为 Sentence Completion, Questions & Answers,由 1 段独白或对话组成,以补全句子或简答问题为形式,主要测试考生在特定的语境中掌握具体/总体信息的能力,录音放 2 遍,分值为 5%。PART C 为 Multiple Choice Questions,由 3 段独白或对话组成,形式为多项选择题,要求考生理解大意和细节,掌握词义,判断态度、意图等,录音放 1 遍,分值为 10%(试题总分为 100,听力部分 20 分)。PART D 为 Sample Tests。PART E 为 Answer Key,仅供大家参考。

该 10 套训练题及 2 套模拟题如能使大家在熟悉题型的基础 上听力有所提高,并在考试中能考出好成绩,编者将深感宽慰。



TABLE OF CONTENTS

PART A

INFORMATION SUPPLY

								• • • • • • • • •			-
TEST	OWT		• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •			• • • • • •	• • • • • • •	• • • • • • • • • •	(3)
TEST	THRE	E	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	•••••				• • • • • • • • • •	(6)
TEST	FOUR				· • • • • •	• • • • • •		• • • • • • • • •	(9)
TEST	FIVE				• • • • • •		• • • • • • • •	• • • • • • • • • •	(12	2)
TEST	SIX ···	· · · · · · · · · · · ·							(16	()
TEST	SEVE	<u>v</u>		• • • • • •	• • • • • •		• • • • • • •	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	(20)
TEST	EIGHT	Γ	• • • • • • • • •					· · · · · · · · · · · ·	(23	3)
TEST	NINE	•••••			• • • • • •				(27	7)
TEST	TEN						• • • • • • • •		. (30)
			P	AR	T	В					
		SEN	TEN	CE (COM	PLE	OIT	N			
			STI								
TEST	ONE			•••••					. (36	5)
TEST	TWO	•••••	•••••	•••••	• • • • • •	• • • • • •		• • • • • • • • •	. (3 8	3)
								• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •			
TEST	FIVE		• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •			• • • • • •	•••••		• (4.5	5)
THE	CIV								. (4.9	R ۱

TEST SEVEN



TABLE OF CONTENTS

TEST EIGHT (55)
TEST NINE (58)
TEST TEN (61)
PART C
MULTIPLE CHOICE QUESTIONS
TEST ONE (64)
TEST TWO (71)
TEST THREE (78)
TEST FOUR (85)
TEST FIVE (92)
TEST SIX (101)
TEST SEVEN (109)
TEST EIGHT (116)
TEST NINE (123)
TEST TEN (131
PART D
SAMPLE TESTS
TEST ONE(139
TEST TWO (153
PART E
ANSWER KEY
PART A (170
PART B
PART B (102
PART C(198
PART D (202



TATT A INFORMATION SUPPLY

TEST ONE

Catching The Right Train

Fill in the details of the trains on the grid according the passage you have just heard.

Destination	Platform Number	Time	Other Information		
SOUTHAMPTON					
COVENTRY					
PLYMOUTH					
PADDINGTON					
CARDIFF					
YORK					



Tape Script

Test One

Catching The Right Train

The train now standing at Platform 4 is the 11:04 to Boulmoth calling at Reading Bellingstoke, Southhampton and Boulmoth.

The next train to arrive at Platform 5 will be the 11:05 to Burmingham New Street calling at Danonbury, Leamington Spa, Dorridge, Solihoul, Coventry, Burmingham International and Burningham New Street.

The 11:31 Inter City train to Exeter and Plymouth has been delayed. This train is now running approximately 15 minutes late and is now due to arrive at Platform 1 at 11:46. We appologize to passengers for the delay.

The train now arriving at Platform 2 is the 11:10 to Paddington London calling at Didcots and Reading.

We are sorry to announce that the 11:20 train to Cardiff Central has been cancelled due to a derailment. Passengers for Cardiff should take the 11:10 London train to London and change at Didcots.

The Inter City train to Newcastle will arrive at Platform 6 at 11:40. Passengers for York and Newcastle should change at Burmingham New Street.

LISTENING DRILLS FOR POSTGRADUATE MATRICULANTS



TEST TWO

Phoning A Flat-owner

Put a tick or a cross in the boxes and fill in the blank with the missing information according to what you have just heard.

Ring Oxford 40414 about furnished flat				
Find out:	✓ or ×			
Near city center				
Near shops				
Garden				
Central heating				
Visit tomorrow 5 p. m.				
Rent per month				
Number of rooms ······				
Floor ·····				
Name of landlady ·····				
Address				



Tape Script

Test Two

Phoning A Flat-owner

M: Hello, is that Oxford 40414?

W: Yes, it is.

M: I'm inquiring about the flat which was advertised in the local paper.

W: Oh, yeah?

M: I wonder if you could tell me, how much is the rent a month please?

W: It's £112.

M: I see. Is it faily near the city center?

W: Yes, it's only about a kilometer away.

M: I see. Is it quite handy for the shops?

W: Yes, within a minute or two on foot.

M: What about a garden?

W: Well, you have use of the garden.

M: I see. And central heating as well?

W: Yes, yes. Gas central heating.

M: I see, and how many rooms are there please?

W: Well, there's one very large bedsitting room, a kitchen and a bathroom and a small hall.

M: I see. Um... which floor is it on?

LISTENING DRILLS FOR POSTGRADUATE MATRICULANTS



W: On the first floor.

M: Oh, good. Would it be possible for me to visit it, say about five o'clock?

W: Yes, certainly.

M: Aw good. That's fine. Could you give me your name please?

W: Yes. The name is Mary Jones and the address is 41 North Parade.

M: 41 North Parade. Fine, thanks so much. I'll see you tomorrow at five o'clock. OK?

W: Yes, good.

M & W: Good-bye.



TEST THREE

Enquiring About A Course

Write down the answers to Peter's questions.

Peter,			
don't forget to enquire about			
ENGLISH LANGUAGE COURSES—TODAY!			
Remember to ask:			
How long?			
Dates?			
How many hours?			
How many students in class?			
How much?			
Deposit?			
Accommodation			
How much for:			
Bed and breakfast			
Bed and breakfast and dinner			



Tape Script

Test Three

Enquiring About A Course

W: Good morning, can I help you?

M: Yes, please. I want to have some information about the courses. That's why I'm calling.

W: Is that a summer course you're interested in?

M: Yes.

W: Fine, okay. Well, we have short intensive full time courses during the summer.

M: I want to know the length of one course.

W: Yes, each course lasts for three weeks.

M: How many hours per week please?

W: Well, It's about 23 hours a week usually four and a half days each week.

M: You must have a lot of students in the class, don't you?

W: We have a lot of students in the school, but in the class there's only about between 12 and 14 students.

M: 12 and 14. Could you please give me the dates of the first and the second course?

W: Yes, certainly. The first course begins on the 3rd of July and lasts until the 20th of July and the second course is from the 24th of July until the 10th of August.



M: What about the fees per course?

W: Yes. Each course costs £180 plus VAT, which is 15% and a £5 registration fee.

M: And deposit please?

W: Yes, for each course we need a deposit of £20 and the £5 registration fee.

M: Thank you. Do we have to find our own accommodations?

W: No, we can do that for you. We have a lady who arranges the accommodation for you with Oxford families.

M: How much does it cost?

W: Well, you can choose to have bed and breakfast only which is £20 a week or bed breakfast and dinner which is about £27 a week.

M: £27. Thank you very much.

W: You're welcome.



TEST FOUR

Hiring A Car

Write down the answers to the customer's questions.

CAR HIRE			
Self drive—tel: 773141			
Leave Friday 7 July and return Monday 10 July.			
Things to find out:			
Best kind for family of four and camping equipment?			
Pick up after what time?			
Return by when?			
Cost			
Basic for how many miles?			
Per extra mile?			
Deposit?			
Extra for two drivers?			
Prices with/without VAT?			
Insurance included?			

(el

PART A INFORMATION SUPPLY

Tape Script

Test Four

Hiring A Car

M: Double 7—3—1—4—1.

W: Hello, is that Self-drive Car Hire?

M: Yes. Speaking, can I help you?

W: Oh yes please. I wanted to enquire about hiring a car for the weekend.

M: Yes, well we do have special weekend rates in fact. So what kind of a car would you like to have?

W: Well, I'm not sure. What would be the best kind for a family of four, plus space for camping equipment? We're going on a camping holiday.

M: Yes, I would think you would need something like an Alegra, Mirina, Estase or perhaps a Maxi.

W: I see. Yes, we'll be leaving on Friday. That's Friday July 7th and returning on Monday. That's July the 10th.

M: That's fine provided you pick up the car after 4:00 on Friday and return it by 10:00 on Monday.

W: I have to pick it up after 4:00 on Friday but return it before 10:00 on Monday. I see. Could you tell me the base cost?

M: It's £29.25, and the first 300 miles are free but after that you have to pay £5 and a half pence per mile.

LISTENING DRILLS FOR POSTGRADUATE MATRICULANTS



W: So that's £5 and a half pence extra after the first 300 miles.

M: Over 300 miles, yes, and £29.25.

W: Right. Thank you, and is it any extra for two drivers? 'cause my husband might want to drive as well.

M: Yes, we do charge an extra £2.50 for each extra driver.

W: I see, okay. And what about VAT? Is that included?

M: No, I'm afraid that's not included. You'd have to add VAT at 15% to that price.

W: What about insurance? Is that included in the cost?

M: Yes, that's all included.

W: I see, okay. Thank you very much indeed.

M: Okay, pleasure.

W & M: Bye-bye.